
Rada Miasta Wisła 
Sesja RM 

Protokół nr XVII/2020 
Sesja w dniu 8 kwietnia 2020 
Obrady rozpoczęto 8 kwietnia 2020 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:30 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 
Obecni: 
1. Roman Cieślar 
2. Stanisław Cieślar 
3. Barbara Kędzior 
4. Alicja Pilch 
5. Tadeusz Pilch 
6. Zdzisław Pilch 
7. Piotr Pinkas 
8. Janusz Podżorski 
9. Piotr Polok 
10. Rafał Skurzok 
11. Jan Szalbot 
12. Andrzej Szalbót 
13. Bronisław Szalbót 
14. Sławomir Wantulok 
15. Mirosław Wójcik 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności jej obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wisła Janusz Podżorski rozpoczął obrady od powitania wszystkich 
obecnych na łączach internetowych, oznajmił, że dzisiejsza sesja będzie przeprowadzona zdalnie, 
poprosił radnych o logowanie się do systemu, następnie stwierdził, że  w obradach udział bierze 15tu 
radnych, tym samym stwierdził quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 
i otworzył XVII Sesję Rady Miasta Wisła. 
 
 
2. Informacja Burmistrza o sytuacji w mieście w związku z ogłoszonym stanem epidemii 
 
Na wstępnie Burmistrz Miasta Wisła Tomasz Bujok serdecznie wszystkich powitał i podziękował 
radnym za obecność w pełnym składzie.  Następnie w związku z ze stanem epidemii przedstawił 
sytuację w mieście,   poinformował, że kwestię osób objętych kwarantanną nadzoruje Policja 
wspomagana przez Straż Miejską, wiślańskie szkoły wdrożyły zdalne nauczanie,  miasto złożyło 
wniosek o zakup laptopów aby doposażyć rodziny  wielodzietne, którym sprzęt komputerowy 
zostanie wypożyczony. W Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej uruchomione są dyżury 
telefoniczne do godz. 19. Opiekunki pracujące w terenie działają normalnie w pełnym zabezpieczeniu, 
a wywiady środowiskowe odbywają się telefonicznie. Kontakt z urzędem jest ograniczony, ale 
poprzez różnego rodzaju formy elektronicznie i telefonicznie urząd jest dostępny.  Staramy się 
dochować wszelkich terminów, a  te ograniczenia wynikają z wytycznych, przepisów i poleceń które 
dostajemy,  ale również ze względów bezpieczeństw, a  pracownicy wybierają zaległe urlopy, 
nie wdrożyliśmy zdalnej pracy. Obecnie wpływa   coraz więcej wniosków o ulgi o przeliczenia 
podatków.  W mieście zostały zamknięte place zabaw, parki i lasy. Druhowie ochotnicy wyrazili 
swoją gotowość do pomocy mieszkańcom i serdecznie im za to Burmistrz  podziękował. 
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Następnie Burmistrz podkreślił, że ten okres nie był łatwy, musiał się zastanowić jak zabezpieczyć 
ciągłość funkcjonowania miasta i zapewnić płynność budżetu miasta, Poinformował, że  opłaty takie 
jak: opłata miejscowa, opłata targowa, opłata za zajęcie pasa  drogowego-  gdyż nie działają ogródki 
letnie, udział w podatku od czynności cywilnoprawnych, udział w podatku dochodowym,  w podatku 
od osób prawnych,  rezygnacja z koncesji przez przedsiębiorców, dochody z najmu różnego rodzaju to 
wszystko ulegnie uszczupleniu. Na dzień dzisiejszy jet to  około 4mln złotych  straty za okres 
3 miesięcy, które trzeba znaleźć w budżecie żeby móc realizować rozpoczęte inwestycje takie jak 
wykupy i wypłaty odszkodowań za zajęcie gruntu pod drogi, gdyż   tego na razie nie wstrzymuje.  
Również nie wiadomo co będzie  z subwencją oświatową. Burmistrz dodał, że podejmuje rozmowy  z  
kontrahentami, ze zleceniobiorcami żeby pomniejszyć wartości świadczonych usług tam gdzie prawo 
ona to pozwala,  i cięcia tych wydatków będzie chcieć zaprezentować radnym  na kolejnej sesji.  
Radny Jan Szalbot podziękował Burmistrzowi za pochylenie się nad wnioskiem radnych i zachęcił 
resztę radnych tych którzy mieli wątpliwości o zagłosowanie za tymi uchwałami. 
Następnie Radny Bronisław Szalbot zapytał co z mieszkańcami, którzy stracili pracę z powodu 
urlopów bezpłatnych albo zostali zwolnieni, czy  oni  tez muszą zapłacić podatek od nieruchomości. 
Burmistrz odpowiedział, że mieszkańcy mają możliwość skorzystania z pomocy   Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej, a  pochopne umorzenie podatków dla wszystkich nie jest dobrym rozwiązaniem. 
Burmistrz zauważył, że to co było "przekleństwem" dla miasta w zeszłym roku a mianowicie remont 
drogi wojewódzkiej to obecnie ta inwestycja dalej się toczy a nasze firmy znalazły miejsca pracy przy 
tej inwestycji  i dla Burmistrza  to będą partnerzy do prowadzenia rozmów, kluczowym będzie to, czy 
przedsiębiorcy nawiązali dialog ze swoimi pracownikami, czy potrafili im coś zaproponować zamiast 
zwolnień. Następnie Burmistrz  poprosił wszystkich mieszkańców o wyrozumiałość. 
W następnej kolejności Radna Barbara Kędzior powiedziała,  że rozumie powagę sytuacji w jakiej 
znalazło się miasto, myśli,  że mnóstwo mieszkańców uświadomiło sobie ze żyjemy z turystyki i teraz 
jesteśmy zobowiązani dbać o  turystykę. Następnie radna zapytała czy nie było lepiej obniżyć 
podatków o połowę niż odraczać spłatę. Burmistrz odparł, że trafnie  radna zauważyła ze mieszkańcy 
zaczynają się przekonywać,  że  źródłem  dochodów 70% jest  turystyka i   coraz bardziej 
uświadamiany sobie,  że ta sytuacja jest trudna. Burmistrz oznajmił, że były robione różne symulacje   
w związku z obniżeniem podatków i wie, że byłoby to najlepsze dla przedsiębiorców, ale nie jest 
pewien czy najlepsze na przyszłość. Jest to moment w którym musimy sobie bardziej zaufać 
zaznaczył Burmistrz. Następnie radna zapytała co z koncesjami alkoholowymi. Burmistrz odparł, że 
na dzień dzisiejszy nie ma żadnych ustawowych rozwiązań,  ale nie stwarza problemów jeżeli chodzi 
o wygaszenie decyzji na alkohole i tym samym  zachęca wszystkich tych do tego żeby wnioski 
składać, a nie wiąże się to z potrzebą wygaszania lub zawieszaniem działalności gospodarczej.  
Dzisiaj jesteśmy pierwsi w powiecie i podejmujemy te akty prawne, które podejmuje rada miasta. 
Wcześniejszy termin zwołania sesji nie był możliwy bo nie wiedzieliśmy na co nam pozwoli ustawa 
antykryzysowa i jakie rozwiązania się w niej znajdą. Burmistrz  chce sprawdzić czy najprostszym 
pójściem przedsiębiorcy było wypowiedzenie umowy pracownikom i tym samym pozbycie się 
problemu i zwolnienie z podatku od nieruchomości,  nie skorzystanie z rozwiązań,  które daje  tarcza 
antykryzysowa. Tak więc dla Burmistrza  ważny jest argument czy przedsiębiorca podjął trud 
zwolnienia ze składek, trud uzyskania innej pomocy, czy starał się dogadywać ze swoimi 
pracownikami i właśnie takiemu przedsiębiorcy  pomoc będzie potrzebna i Burmistrz chciałby  w tym 
kierunku iść.  Jednakże  niczego nie przekreśla,  bo dopiero jest pierwsza połowa kwietnia a być może 
końcem kwietnia będzie trzeba podejmować kolejne decyzje. 
Następnie radna spytała   czy w urzędzie miasta jest jakaś osoba która mogłaby małym 
przedsiębiorcom doradzać w sprawie tarczy antykryzysowej. Burmistrz  odpowiedział, że  na  stronie 
internetowej miasta zostanie zamieszczony pełen pakiet możliwości nad którymi obecnie  pracuje, 
wraz  z telefonem kontaktowym aby móc wspierać przedsiębiorców. Dodatkowo  jesteśmy 
w kontakcie z  Regionalną Izbą Gospodarczą,  która wyszła na przeciw ze swoją kadrą,  jesteśmy też 
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w kontakcie z naszymi księgowymi, z firmami doradczymi w mieście. Burmistrz prosi o cierpliwość 
gdyż pewnych rzeczy nie jest w stanie przeskoczyć. 
Radny Tadeusz Pilch podziękował Burmistrzowi za zwołanie sesji i  przeczytał treść wniosku,  który 
wpłynął do urzędu miasta od grupy radnych w dniu 30 marca 2020 roku.  Burmistrz podziękował za 
ten głos i poinformował ze jest pewny,  że  wszystkim zależy żeby rozwiązywać problemy 
i wszystkim przyświeca  cel żeby wszystko szło do przodu. Następnie Burmistrz oznajmił, że 
pierwotny wniosek i dyskusja w gronie radnych wyglądała inaczej,  wie też  doskonale, że te osoby 
które inspirowały tą dyskusje miały przeświadczenie,  że urząd nad tymi rozwiązaniami pracuje i że 
byliśmy prawie przygotowani tylko czekaliśmy na ustawę antykryzysową. Dla  burmistrza jest dziwne 
przekomarzanie się kto był inicjatorem tych uchwał, ale  docenia mimo wszystko tą inicjatywę a ci 
radni którzy tego wniosku nie podpisywali to dlatego,  że nie chcieli podejmować pochopnych 
decyzji. 
Przewodniczący Rady Miasta Janusz Pozorski poprosił radnych o głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Informacja Burmistrza o sytuacji w mieście w związku z ogłoszonym stanem epidemii.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Roman Cieślar, Stanisław Cieślar, Barbara Kędzior, Alicja Pilch, Tadeusz Pilch, Zdzisław Pilch, Piotr 
Pinkas, Janusz Podżorski, Piotr Polok, Jan Szalbot, Andrzej Szalbót, Bronisław Szalbót, Sławomir 
Wantulok, Mirosław Wójcik 
BRAK GŁOSU (1) 
Rafał Skurzok 
 
 
3. Podjęcie następujących uchwał: 
 
a) Zmieniającą uchwałę nr XI/153/2019 Rady Miasta Wisła z dnia 30 października 2019 r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień 
przedmiotowych w podatku 
 
 
Burmistrz  poinformował,  że uchwała ta  przedłuża termin spłaty podatku  wszystkim 
przedsiębiorcom z automatu, nie trzeba występować z żadnym wnioskiem. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zmieniającą uchwałę nr XI/153/2019 Rady Miasta Wisła z dnia 30 października 2019 r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień 
przedmiotowych w podatku.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Roman Cieślar, Stanisław Cieślar, Barbara Kędzior, Alicja Pilch, Tadeusz Pilch, Zdzisław Pilch, Piotr 
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Pinkas, Janusz Podżorski, Piotr Polok, Rafał Skurzok, Jan Szalbot, Andrzej Szalbót, Bronisław 
Szalbót, Sławomir Wantulok, Mirosław Wójcik 
 
 
 
b) Zmieniającą uchwałę nr XXXVI/562/2014 Rady Miasta Wisła z dnia 27 marca 2014 r. w sprawie 
określenia szczegółowych zasad udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny 
 
Burmistrz poinformował, że ta uchwała dotyczy w znacznej mierze najmu, czynszów, wynajmu 
gruntów i tego typu opłat i poinformował, że to zwolnienie będzie odbywało się na wniosek 
przedsiębiorcy, który jest bardzo prosty. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zmieniającą uchwałę nr XXXVI/562/2014 Rady Miasta Wisła z dnia 27 marca 2014 r. w sprawie 
określenia szczegółowych zasad udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Roman Cieślar, Stanisław Cieślar, Barbara Kędzior, Alicja Pilch, Tadeusz Pilch, Zdzisław Pilch, Piotr 
Pinkas, Janusz Podżorski, Piotr Polok, Jan Szalbot, Andrzej Szalbót, Bronisław Szalbót, Sławomir 
Wantulok, Mirosław Wójcik 
BRAK GŁOSU (1) 
Rafał Skurzok 
 
 
4. Zamknięcie obrad sesji.  
Przewodniczący Rady Miasta Wisła Janusz Podżorski poinformował, że następna planowana sesja jest 
na 30 kwietnia, podziękował wszystkim za udział i zakończył obrady. 
 
 
 
  

Przewodniczący 
Rada Miasta Wisła 
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